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Unit 2. A Task for Archeologists   مهمة علماء الآثار

Arabia is a large peninsula between the Red Sea and the Arabian Gulf, forming 

the southwest corner of Asia.  

 .خضيشح اٌعشة ٘ي شجٗ خضيشح ثيٓ اٌجحش الأحّش ٚاٌخٍيح اٌعشثي ٚاٌزي رشىً اٌشوٓ اٌدٕٛثي اٌغشثي ِٓ آعيب

It occupies more than a million square miles, about one-third of the size of the 

United States. Much of the area is barren desert.  

 .صحشاء خبٌيخ الأسض٘زٖ  ِعظُٚ. ٚرحزً أوثش ِٓ ٍِيْٛ ِيً ِشثع، ِب يمبسة ثٍث حدُ اٌٛلايبد اٌّزحذح

The weather is hot during the summer – dry in the interior and humid on the coasts.  

 .خبف في إٌّبغك اٌذاخٍيخ ٚسغت عٍى اٌغٛاحً –يىْٛ اٌطمظ حبس خلاي اٌصيف 

As in many desert regions, days are sunny and warm, and nights – with bright stars 

and brilliant moonlight – are cool.  

إٌداَٛ اٌّعايئخ ِاع  -اٌٍيابٌي ٚ ،خٚدافئا خِشّغا رىْٛ الأيابَاٌحبي في اٌعذيذ ِٓ إٌّبغك اٌصحشاٚيخ،  وّب ٘ٛ

  .رىْٛ ثبسدح -ٚظٛء اٌمّش اٌلاِع

Winter temperatures sometimes drop below freezing in central and northern Arabia. 

إٌّابغك اٌٛعاطى ٚرٌاه فاي  الأحيابٌْزدّاذ فاي ثعاط رٕخفط دسخبد اٌحشاسح في اٌشزبء إٌى ألً ِٓ دسخاخ ا

 .اٌدضيشح اٌعشثيخٚاٌشّبٌيخ ِٓ 

 اٌفمشح اٌثبٔيخ

Arabia was best known in the past as the bridge between East and West, and 

the source of Arab contributions to modern civilization.  

اٌعشة في اٌحعابسح  لإعٙبِبدبظي ودغش ثيٓ اٌششق ٚاٌغشة، ِٚصذس عشفذ اٌدضيشح اٌعشثيخ خيذا في اٌّ

 .اٌحذيثخ

Sumerian traders crisscrossed Arabia 5,000, or more years ago.  

 .ِشح أٚ أوثش خلاي اٌغٕيٓ اٌّبظيخ 0555 لطع اٌزدبس اٌغِٛشييٓ اٌدضيشح اٌعشثيخ
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They were followed by the Babylonians, Assyrians and Persians.  

 .ٚاٌفشط ْٚرجعُٙ اٌجبثٍيْٛ ٚالآشٛسيٛ

All of these traders left parts of their civilizations behind in Arabia.  

 .ِٓ حعبسرُٙ في اٌدضيشح اٌعشثيخ أخضاء  خٍفٛا وً ٘ؤلاء اٌزدبس 

Phoenician sailors dropped anchor at Arabian seaports around 1000 B.C.  

 .لجً اٌّيلاد 0555في ِٛأئ اٌدضيشح اٌعشثيخ في عبَ  اٌّشعبحاٌجحبسح اٌفيٕيمييٓ  أٌمى

The ancient Romans called the southwest coast of the peninsula “Fertile Arabia”.  

 "خ اٌخصجخاٌدضيشح اٌعشثي"اٌشِٚبْ اٌمذِبء عٍى اٌغٛاحً اٌدٕٛثيخ اٌغشثيخ ِٓ شجٗ اٌدضيشح اعُ  أغٍك

The region was a trade centre for ivory, silk, spices, copper, gold and jewels. 

 .ٚاٌحشيش ٚاٌزٛاثً ٚإٌحبط ٚاٌز٘ت ٚاٌّدٛ٘شاد اٌعبج ٚوبٔذ إٌّطمخ ِشوضا ردبسيب ٌٍحصٛي عٍى

 اٌفمشح اٌثبٌثخ

Our holy Prophet Muhammad (peace and blessing of Allah be upon him) was 

born in the city of Makkah in the year A.D. 570.  

 .ثعذ اٌّيلاد 075في ِىخ اٌّىشِخ في اٌغٕخ ( عٍيٗ علاَ الله ٚثشوبرٗ)ٌٚذ عيذٔب إٌجي ِحّذ 

When Allah ordered him to call people to Islam, the Arabs, after a short time, 

believed him.  

 .، آِٓ ثٗ اٌعشة ثعذ ٚلذ لصيشٌلإعلاَالله ٌذعٛح إٌبط ٚعٕذِب أِشٖ 

They were strong believers who carried teachings of Islam to the rest of the world.  

 .إٌى ثميخ اٌعبٌُ الإعلاَاٌزيٓ حٍّٛا رعبٌيُ  لٛيي الإيّبْٚوبٔٛا ُ٘ 

Within less than two centuries, Islam captured the hearts of people living in a vast 

area extending from China to Spain. 

 .طمخ شبععخ رّزذ ِٓ اٌصيٓ إٌى أعجبٔيبفي ألً ِٓ لشٔيٓ، أعش الاعلاَ لٍٛة إٌبط اٌزيٓ يعيشْٛ في ِٕ
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 اٌفمشح اٌشاثعخ

The story of Islamic civilization is know all over the world, and European scholars, 

in the past and at present, have written much on the indebtedness of the modern 

European civilization to Islamic civilization, which reached the peak of its glory in 

the first five centuries after Hijjrah.  

فااي اٌّبظااي  وثيااشا يااع أٔحاابء اٌعاابٌُ، ٚلااذ وزاات اٌعٍّاابء الأٚسثيااِْٛعشٚفااخ فااي خّ الإعاالاِيخلصااخ اٌحعاابسح 

فااي  ِدااذ٘ب أٚجالإعاالاِيخ، ٚاٌزااي ٚصااٍذ ٚاٌحبظااش عاآ ِذيٛٔيااخ اٌحعاابسح الأٚسثيااخ اٌّعبصااشح ٌٍحعاابسح 

 .ثعذ اٌٙدشح الأٌٚىاٌمشْٚ اٌخّغخ 

But not as much is known about the pre-Islamic ages. 

 (.اٌدبٍ٘يخ)عصٛس ِب لجً الاعلاَ  ٌٚىٓ لا يعشف اٌىثيش عٓ

Archeologists began to find ruins in 1800 A.D, and ruins are still being uncovered.  

 .ثعذ اٌّيلاد، ٚلا صاي ٕ٘بن أثبس ٌُ رىزشف ثعذ 0055ثذأ عٍّبء الاثبس ثبٌعثٛس عٍى ثمبيب الاثبس في عبَ 

In the Kingdom of Saudi Arabia, great archeological efforts are being carried out in 

Al-Jawf, Mada’in Salih, and Turaif areas, and elsewhere, and many important 

discoveries have been recently made and published.  

ِٕٚابغك اٌطشياف ٌعٍّابء الاثابس فاي اٌداٛف ِٚاذالٓ صابٌ   في اٌٍّّىخ اٌعشثيخ اٌغعٛديخ، ثذأد خٙاٛد عظيّاخ

 .ٚغيش٘ب، ٚوثيش ِٓ الاوزشبفبد اٌّّٙخ رُ عٍّٙب ٚالاعلاْ عٕٙب ِؤخشا

The huge cities, long and broad roads, dams, and cannels that have been found are 

enough to tell of an ancient civilization. 

 . اد اٌزي اوزشفذ وبفيخ ٌزخجشٔب عٓ حعبسح عشيمخاٌّذْ اٌعخّخ، اٌطشق اٌطٛيٍخ ٚاٌٛاععخ، اٌغذٚد ٚاٌمٕٛ

  


